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Abstract  

 

The selection of a workflow management system may be very difficult and complex. This 

research proposed a comparison framework that help developer selects the most suitable 

workflow management system and offers comparison of two popular workflow management 

systems. Moreover this research describes the promotions process as workflow case study, 

analyzes this process and implements it on the two selected workflow system tool (joget and 

processMaker). The proposed Framework is an extension to Garcês et al. survey framework. The 

research adds three extra features to their framework. After the systems have been implemented, 

the research compared the two systems using the comparison framework. The result shows that 

both tools are fully compliant to the WFMC reference model specification. In Functional Areas, 

Both tools in Documentation, installation and utilization, web based, require java JDK, support 

middleware platform, DBMS integration, Process Definition and in support organizational 

perspective have the same score. In transaction support, joget support exception handling and 

rollback while processMaker only support rollback. Both tools support parallel task. Joget 

provide user view which allows us to design graphical user interface while processMaker doesn،t 

provide that. In Email server joget send email message to a predefined targeted recipient(s) 

through a set of primary and secondary SMTP servers while processMaker send email message 

to a predefined targeted recipient(s) and can send Email from a value that is enter by users in 

executions time. In variables joget only uses variables in decision while processMaker use it in 

decision, storing data and retrieve data from forms. 
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 المستخلص

 

 إداسة سيش انعًمقذ يكٌٕ صعب جذا ٔيعقذ.  ْزا انبذث يقٕو بإقخشاح أطاس نهًقاسَت بيٍ أدٔاث إداسة سيش انعًم ياس أداة خإخ

 إداسة سيش انعًمٔيقذو يقاسَت بيٍ إثُيٍ يٍ أكثش أدٔاث  ،انزي يساعذ انًطٕس نكي يقٕو بإخخياس الأداة الأكثش يلائًت نُظايّ 

. ٔعلأة عهي رنك يصف ْزا انبذث َظاو انخشقياث كذساست دانت سيش  ( Peocessmaker , Joget)يفخٕدت انًصذس شعبيت 

 انًقخشح. إطاس انًقاسَت  ( Peocessmaker , Joget)ياث ٔحطبيقّ عهي أداحيٍ سيش انعًم ٔ يقٕو بخذهيم َظاو انخشق ،انعًم 

خصائص إضافيت . بعذ اٌ حى حُفيز الأَظًت ٔيقاسَت انُظاييٍ  اسبعتٔيضيف انبذث  ،ٔاخشٌٔ  Garcêsْٕ حًذيذ لإطاس 

حًايا . ايا في انًجلاث انٕظيفيت  WFMCبإسخخذاو إطاس انًقاسَّ ٔجذ اٌ الأدحيٍ يخٕافقخاٌ يع يٕاصفاث انًُٕرج انًشجعي 

ت الاَخشَج ًْا يعًم عهي شبكخخذاو . ايضا كلأايضا كلاًْا بسيطخا انخشكيب ٔالاس ،فإٌ الأداحيٍ حى حٕثيقٓى بصٕسة شايهت 

. عًهيت انخعشيف في كم يٍ ايضا كلاًْا يذعى انٕسائظ ٔ َظاو إداسة قٕاعذ انبياَاث ،يسبقا   Java JDKٔيخطهب حثبيج 

يعاجت الإسخثُائاث ٔانخشاجع   Jogetٔكلاًْا يذعى انًُظٕس انخُظيًي نهًسخخذييٍ . في دعى انعًهياث يذعى  ،الأداحيٍ بسيطت 

خاصيت عشض انًسخخذو انخي   Jogetيذعى انخشاجع فقظ. الاداحيٍ يذعًاٌ انًٓاو انًخٕاصيت . يقذو   ProcessMakerبيًُا 

  Jogetلا يٕفش ْزِ انخاصيت . في انبشيذ الانكخشَٔي    ProcessMakerحسًخ نُا بخصيى ٔاجٓت انًسخخذو انشسٕييت  بيًُا 

الإبخذائيت   SMTPيذذد يسبقا  في يشدهت انخصًيى يٍ خلال يجًٕعت يٍ خٕادو يقٕو بإسسال سسانت بشيذ انكخشَٔي اني يسخهى 

يقٕو بإسسال سسانت بشيذ انكخشَٔي اني يسخهى يذذد يسبقا في يشدهت انخصًيى أ اني يسخهى   ProcessMakerٔانثإَيت بيًُا 

   ProcessMakerانششٔط فقظ بيًُا يقٕو خخذايٓا في سبا  Jogetيذذدِ انًسخخذييٍ في يشدهت انخُفيز.في انًخغيشاث يقٕو 

 .الشروط، والتخزين واسترجاع البياناتستخدامها في با
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